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P R O T O K Ó Ł  nr XL/18 

sesji Rady Miejskiej Węglińca 

w dniu 29 marca 2018 r.  

miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu GiM Węgliniec 

 

 

    O godz. 9.04 Przewodniczący Rady Pan Waldemar Błauciak otworzył obrady 

wypowiadając oficjalną formułę: „Otwieram czterdziestą sesję Rady Miejskiej Węglińca”. 

W oparciu o listę obecności (zał. nr1) poinformował, że spośród piętnastoosobowego, 

ustawowego składu Rady obecnych jest 13 radnych. Dodał, że nieobecni to radni: Andrzej Fink 

oraz Krzysztof Kutrowski. W związku z powyższym stwierdził, że obrady są prawomocne. 

Następnie powitał wszystkich zebranych. Lista osób zaproszonych i uczestniczących w sesji 

stanowi zał. nr 2.  

(o godz. 09:06 na posiedzenie przybył spóźniony radny Krzysztof Kutrowski) 

 

Do wskazanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad, który został przekazany 

wszystkim zainteresowanym wraz materiałami na sesję (zał. nr 3), Burmistrz Gminy i Miasta 

Stanisław Mikołajczyk wniósł o wprowadzenie do niego trzech dodatkowych projektów 

uchwał: 1)  w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Węgliniec w 2018 roku”; 2) w sprawie 

wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody Dolnośląskiego nr NK-

N.4131.148.4.2017.FZ z dnia 21 lutego 2018 r. w sprawie nadania nazwy ulicy; 3) w sprawie 

zmiany uchwały nr 904/XXXIX/18 Rady Miejskiej Węglińca z dnia 27 lutego 2018 r. w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

Przewodniczący Rady po kolei poddał pod głosowanie w/w projekty uchwał. Radni każdy 

przyjęli 14 głosami „za”. 

(o godz. 09:11 na posiedzenie przybył spóźniony radny Andrzej Fink) 

Cały porządek obrad, uwzględniający w/w projekty uchwał, umieszczone pod poz. 8.15, 8.16, 

8.17 BLOKU UCHWAŁ,  Rada przyjęła jednogłośnie, 15 głosami „za”.  

 

Kolejnym punktem porządku obrad było PRZYJĘCIE PROTOKOŁU SESJI Z DNIA 27 LUTEGO 2017R. 

Uwag nie zgłoszono i niniejszy protokół został przyjęty jednogłośnie, 15 głosami „za”.   

 

Następnie przystąpiono do punktu INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH.  Prowadzący obrady 

przypomniał, że tradycyjnie można je składać na piśmie, w trakcie trwania obrad. Dodał, że 

jeżeli będzie to możliwe, ustna odpowiedź zostanie udzielona w dalszej części posiedzenia. W 

przypadku braku takiej możliwości, zainteresowanemu zostanie przekazana pisemna 

odpowiedź.  

 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu, Przewodniczący oddał głos przybyłym na 

posiedzenie członkom OSP w Starym Węglińcu, w związku z wnioskiem jaki złożyli do Rady. 

Jako pierwszy głos zabrał Naczelnik OSP w Starym Węglińcu Pan Andrzej Mazurkiewicz. 

Zwracając się do zebranych powiedział, że złożyli wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

pozyskanie środków na zakup karosowanego samochodu ratowniczo-gaśniczego, ponieważ 

obecnie używany samochód ma już 36 lat. Za miesiąc trzeba będzie wykonać przegląd 

techniczny samochodu i obawia się, że może go nie przejść, gdyż już w zeszłym roku ledwo 

został dopuszczony do użytku.  Samochód jest w kiepskim stanie, ma liczne ślady korozji, 

wycieki i luzy w układzie zawieszenia. Dodał, że jednostka od jakiś dwóch, trzech lat rośnie w 

siłę, zwiększyła się liczba strażaków do 29 oraz powstała Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza 

licząca 25 osób. Odpowiadając na pytanie radnej Marii Fedyczkowskiej wyjaśnił, że zostały 
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już przeprowadzone wstępne rozmowy w sprawie pozyskania środków na zakup samochodu z 

firmami, Lasami Państwowymi, Kopalnią w Turowie, Starostwem oraz Marszałkiem 

Województwa Dolnośląskiego, jednak na chwilę obecną nie ma ustalonych żadnych 

konkretnych kwot, ponieważ instytucje te czekają  na decyzję Rady i Burmistrza. Odpowiadając 

na kolejne pytania radnych, m.in. Zbigniewa Zawadzkiego i Andrzeja Finka wyjaśnił, że 

usterka przez którą samochód był unieruchomiony przez pewien czas została przez nich na 

chwilę obecną usunięta i że mają już wstępnie wybrany samochód a jego kwota to ok 400 tys. 

zł. Następnie odczytał rozpiskę środków, które uzyskali w zeszłym roku bez udziału Urzędu 

Gminy, na łączną kwotę ponad 34 tys. zł, od sponsorów, przyjaciół i firm prywatnych. Radni 

wyrazili aprobatę odnośnie działań OSP w Starym Węglińcu a Przewodniczący Komisji GF 

poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała ich wniosek.  

 

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI. Kserokopia 

pisemnego sprawozdania, obejmującego miesiąc luty 2018 r., stanowi zał. nr 4. 

W związku z pytaniami radnych Burmistrz przedstawił dodatkowe informacje dot. wskazanych 

w sprawozdaniu spraw.  

Po wysłuchaniu przedstawionych przez Burmistrza informacji, jednogłośnie, 15 głosami „za”, 

Rada przyjęła w/w sprawozdanie.   

 

Tematem kolejnego punktu porządku obrad była ANALIZA FINANSOWA DZIAŁALNOŚCI ZUK W 

ROKU 2017. PLANY INWESTYCYJNE I REMONTOWE NA ROK 2018. (pisemna informacja w tej sprawie 

stanowi zał. nr 5.). Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie opinii Komisji GF. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w analizę. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że niniejszy temat analizowany był na przedwczorajszym 

posiedzeniu Komisji Gospodarczo-Finansowej.   

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Krzysztof Polewski podkreślił, iż szczegóły dotyczące 

działalności zakładu zostały zawarte w pisemnej informacji. W związku z tym w uzupełnieniu 

przedstawił multimedialną prezentację głównych założeń i zestawień obrazujących działalność 

ZUK. Obrazowały one m.in. strukturę przychodów, dotacje i dopłaty udzielone zakładowi w 

roku 2017, strukturę i analizę rozchodów, wydatki, należności, zobowiązania, zadania 

realizowane w 2017 roku. 

Na bieżąco, w trakcie prezentacji, Dyrektor odpowiadał także na pytania radnych związane z 

prezentowanymi danymi.     

Kończąc temat Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem informacji przedstawionych przez Dyrektora ZUK dotyczących 

analizy działalności zakładu za rok 2017. 

15 głosami „za”, Rada przyjęła przedmiotową informację. 

 

Po tej części obrad, ok. godz. 10.53, prowadzący sesję ogłosił przerwę.  

Podczas przerwy salę posiedzeń opuścili przybyli na sesję członkowie OSP ze Starego Węglińca 

oraz Dyrektor ZUK Krzysztof Polewski. 

 

O godz. 11.13, po wznowieniu obrad, przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego PLANÓW 

REMONTOWYCH DRÓG GMINNYCH, PODZIAŁU ŚRODKÓW FINANSOWYCH NA POSZCZEGÓLNE 

MIEJSCOWOŚCI. Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, któremu oddano głos 

wyjaśnił, że Komisja na swoim posiedzeniu nie zajmowała się tym tematem, ponieważ dopiero 

w miesiącu kwietniu, kiedy będzie nadwyżka finansowa, będzie można podzielić środki na 

poszczególne miejscowości, natomiast na ten moment jest to niemożliwe. Komisja postanowiła 

omówić ten temat na następnym posiedzeniu lub na sesji. W związku z tym, Przewodniczący 
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Rady przeszedł do kolejnego punktu, tj. BLOKU UCHWAŁ. Projekty rozpatrzono w następującej 

kolejności: 

1. w sprawie zmiany załączników do uchwały nr 881/XXXVIII/17 z dnia 29 grudnia 2017 

r w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Węgliniec 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w pierwszej kolejności omówić zmiany w budżecie, 

bowiem zmiany te bezpośrednio przekładają się na WPF.  

2. w sprawie zmian w budżecie  

Przewodniczący Komisji GF Pan Zbigniew Zawadzki poinformował, że komisja na  

posiedzeniu w dniu 27 bm pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie 3 głosami „za” przy 2 nieobecnych. Następnie Pani Skarbnik dodała, że w stosunku 

do projektu omawianego na w/w posiedzeniu, wprowadzona została zmiana w załączniku     nr 

3 dotyczącym planu przychodów i wydatków zakładów budżetowych na 2018 r., w którym  

dodane zostało 100 zł w stanie środków obrotowych na początek roku i obecna kwota wynosi 

181 456 zł oraz 100 zł na koniec roku a kwota po zmianach wynosi 188 342 zł. 

Do przedstawionych propozycji zmian pytań nie zgłoszono, w związku z czym, 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych pytając, kto jest za wprowadzeniem 

przedstawionych zmian. Jednogłośnie, 15 głosami „za” Rada przyjęła niniejsze zmiany.  

Po przegłosowaniu zmian Pani Skarbnik kontynuowała przedstawianie projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie. Ponieważ nie było pytań przeszła od razu do przedstawiania 

projektu uchwały w sprawie zmian w WPF. Na wstępie poinformowała, że również w tym 

projekcie nastąpiły zmiany w stosunku do projektu omawianego na komisji. Zmiany dotyczą 

wykonania w 2017 r. w kolumnie 11.3 w załączniku nr 1 a kwota po zmianie wynosi              1 

686 077,85 zł, oraz analogicznie zmniejszyła się kwota w kolumnie 11.3.2 i po zmianie wynosi 

1 575 162,85 zł. Ponieważ pytań nie było przystąpiono do głosowania za poprawkami. 

Jednogłośnie, 15 głosami „za” Rada przyjęła niniejsze zmiany. Po głosowaniu Pani Skarbnik 

dokończyła prezentację projektu. 

W drodze glosowania 15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 918/XL/18 w sprawie 

zmiany załączników do uchwały nr 881/XXXVIII/17 z dnia 29 grudnia 2017 r w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Węgliniec. Niniejsza uchwała 

stanowi zał. nr 6. 

Również 15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 919/XL/18 w sprawie zmian w budżecie. 

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 7. 

3. w sprawie udzielenia dotacji 

Przewodniczący Komisji GF Pan Zbigniew Zawadzki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały 3 głosami „za” przy 2 nieobecnych. Burmistrz wyjaśnił, że 

jest to realizacja zapisów z przyjętego budżetu i musi on mieć formę uchwały o udzielenie  

dotacji. Jest to tylko formalność. Pytań do niniejszego projektu nie było więc przystąpiono do 

głosowania. 

15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 920/XL/18 w sprawie udzielenia dotacji.  

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 8. 

4. w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr 825/XXXIV/17 Rady Miejskiej Węglińca 

dnia 31 sierpnia 2017 r. w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowych 

osobom fizycznym oraz wspólnotom mieszkaniowym ze środków budżetu Gminy 

Węgliniec na zadanie służące ograniczeniu niskiej emisji, polegające na zmianie systemu 

ogrzewania w ramach programu „Ograniczenie niskiej emisji na obszarze województwa 

dolnośląskiego” przy wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 

Na prośbę prowadzącego sesję Przewodniczący Komisji GF Pan Zbigniew Zawadzki 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały 3 głosami „za” przy 

2 nieobecnych. Głos zabrał Burmistrz, który poinformował zebranych, że po kolejnych 
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konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową, zaszła zmiana co do treści zapisu w §1 w/w 

uchwały również w stosunku do projektu omawianego na posiedzeniu komisji a mianowicie 

zamiast zwrotu „skreśla się w § 5 ustępy 3,6,7 i 8” wprowadzono zwrot „zmienia się w § 5 

ustęp 4, który otrzymał brzmienie: Na liście podstawowej do dofinansowania zostaną 

umieszczeni Inwestorzy, którzy do dnia 11 maja 2018 r. włącznie, złożą do Urzędu deklaracje 

udziału w Programie”, co umożliwi realizację drugiej edycji programu. Po zakończeniu 

dyskusji przystąpiono d głosowania nad wniesionymi poprawkami a następnie nad uchwałą. 

Jednogłośnie, 15 głosami „za” Rada przyjęła niniejsze zmiany. 

15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 921/XL/18 w sprawie zmiany załącznika do 

uchwały Nr 825/XXXIV/17 Rady Miejskiej Węglińca dnia 31 sierpnia 2017 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowych osobom fizycznym oraz wspólnotom 

mieszkaniowym ze środków budżetu Gminy Węgliniec na zadanie służące ograniczeniu 

niskiej emisji, polegające na zmianie systemu ogrzewania w ramach programu 

„Ograniczenie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego” przy wsparciu 

finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we 

Wrocławiu.  

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 9. 

5. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych z budżetu Gminy 

Węgliniec dla osób prawnych lub osób fizycznych  prowadzących niepubliczne 

przedszkola oraz niepubliczne inne formy wychowania przedszkolnego na terenie Gminy 

Węgliniec oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania 

Przewodniczący Komisji GF poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały 3 głosami „za” przy 2 nieobecnych. Przewodniczący Rady oddał głos Burmistrzowi, 

który wyjaśnił, że powyższa uchwała powiela sposoby dofinansowania dla przedszkoli 

niepublicznych jakie obowiązywały do tej pory, uwzględniając zmiany podstaw prawnych. 

Ponieważ pytań nie było przystąpiono do głosowania. 

15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 922/XL/18 w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Węgliniec dla osób prawnych lub osób 

fizycznych  prowadzących niepubliczne przedszkola oraz niepubliczne inne formy 

wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Węgliniec oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania  

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 10. 

Burmistrz wniósł o zmianę kolejności prezentowanych uchwał i poprosił aby przejść teraz do 

trzech ostatnich, żeby zdążyć je omówić zanim pojawi się Dyrektor Barczyk, ponieważ przed 

godz. 14:00 będzie musiał opuścić obrady aby udać się do notariusza. 

Rada jednogłośnie, 15 głosami „za” przyjęła w/w wniosek. 

6.  w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Węgliniec w 2018 roku” 

Przewodniczący poprosił o odczytanie opinii Przewodniczącego Komisji RLiOŚ Pana Marka 

Wawrzynka, który poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4 

głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”. Następnie przypomniał ustalenia z posiedzenia Komisji 

z dnia 28 bm oraz opowiedział o części wyjazdowej do schroniska w Dłużynie Górnej. Dalej 

głos zabrał Burmistrz, który rozwinął § 12 dotyczący finansowania programu. Odczytał po 

kolei jakie kwoty na co zostały przeznaczone. Ponieważ pytań nie było przystąpiono do 

głosowania. 

14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”, Rada podjęła uchwałę nr 923/XL/18 w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Węgliniec w 2018 roku” 

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 11. 
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7.  w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody Dolnośląskiego nr 

NK-N.4131.148.4.2017.FZ z dnia 21 lutego 2018 r. w sprawie nadania nazwy ulicy 

Przewodniczący Komisji GF Zbigniew Zawadzki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami „za” przy 2 nieobecnych. Następnie Burmistrz 

wyjaśnił, że uchwała jest realizacją formalno-prawną decyzji podjętej na poprzedniej sesji, 

gdzie zdecydowano o złożeniu skargi na rozstrzygnięcie Wojewody do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Przekazana skarga wśród dokumentów, które powinna zawierać, również 

wymaga formalnej uchwały Rady o złożeniu tej skargi. Odpowiadając na pytania Burmistrz 

wyjaśnił sprawy związane z kosztami, że mieszkańcy nie poniosą z tego tytułu żadnych 

kosztów. Poinformował, że na dzień dzisiejszy obowiązuje już nazwa ul. Ułańska i wyjaśnił 

jak po przyjęciu ustawy dekomunizacyjnej wygląda sytuacja z pomnikami z terenu gminy.  Po 

wyczerpaniu tematu przystąpiono do głosowania. 

15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 924/XL/18 w sprawie wniesienia skargi na 

zarządzenie zastępcze Wojewody Dolnośląskiego nr NK-N.4131.148.4.2017.FZ z dnia 21 

lutego 2018 r. w sprawie nadania nazwy ulicy 

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 12. 

8.  w sprawie zmiany uchwały nr 904/XXXIX/18 Rady Miejskiej Węglińca z dnia 27 lutego 

2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego 

Przewodniczący Komisji poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

3 głosami „za” przy 2 nieobecnych. Burmistrz poinformował, że po uwzględnieniu opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z uchwały podjętej na poprzedniej sesji zostaje wykreślny § 

3 mówiący o upoważnieniu dla niego, ponieważ taki zapis wynika już z uchwały budżetowej i 

nie trzeba go powielać. Ponieważ pytań nie było przystąpiono do głosowania. 

15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 925/XL/18 w sprawie zmiany uchwały nr 

904/XXXIX/18 Rady Miejskiej Węglińca z dnia 27 lutego 2018 r. w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego  

Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 13. 

 

Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady powitał przybyłych na posiedzenie gości, tj. 

Dyrektor WS-SP ZOZ w Zgorzelcu Zofię Barczyk, Wicestarostę Zgorzeleckiego Mariusza 

Wieczorka oraz Ratownika Medycznego Jana Fidor i w związku z ich przybyciem wniósł o 

zmianę porządku obrad i przejście do pkt. 9, tj. Funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie 

Gminy i Miasta Węgliniec. Radni przychylili się do wniosku Przewodniczącego i przyjęli go 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Przewodniczący oddał głos Dyrektor WS-SP ZOZ w Zgorzelcu Zofii Barczyk, która na wstępie 

przeprosiła za swoją nieobecność na posiedzeniu Komisji ZiSS ale miała w tym czasie inne 

zobowiązania. Następnie przypomniała, że na terenie Gminy Węgliniec mają dwa Ośrodki 

Zdrowia, w Ruszowie i Czerwonej Wodzie, w których starają się zabezpieczyć opiekę 

medyczną. Częściowo w ramach Ośrodka Zdrowia a w dalszej części zabezpieczana jest 

poprzez opiekę ambulatoryjną specjalistyczną, pomoc wieczorową i nocną oraz Szpital w 

Zgorzelcu, który ma 26 oddziałów. Zdaje sobie sprawę, że oczekiwania mieszkańców są duże 

natomiast w dzisiejszych czasach nic nie funkcjonuje samo bez finansowania. Wszystko co 

funkcjonuje jest obwarowane zabezpieczeniem finansowym. Ośrodki w Czerwonej Wodzie i 

Ruszowie są małe. Do Ośrodka w Czerwonej Wodzie przypisanych jest 946 osób dorosłych i 

162 dzieci. Zgodnie ze standardami oraz rozporządzeniem Ministra Zdrowia i Funduszem, 

zabezpieczenie kadrowe powinno być dostosowane do ilości posiadanych deklaracji, bo 

pacjentów rozlicza się na podstawie złożonych deklaracji. Odczytała jak prezentują się 

wymagania ilościowe i tak, na jednego lekarza powinno przypadać 2500 deklaracji, na jedną 

pielęgniarkę 2500 deklaracji, na jedną położną 6600, na pielęgniarkę szkolną 880 do 1100 

uczniów. Przytoczyła to, aby było wiadomo skąd wynika ta ilość. W związku z tym uważa, że 
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Ośrodek Zdrowia w Czerwonej Wodzie jest bardzo dobrze zabezpieczony. Przyjeżdżali do 

niego najlepsi lekarze m.in. dr Walasik, dr Zawada, dr Dziedzic-Wójcik oraz specjaliści z 

dwoma specjalizacjami. Raz w tygodniu jest pediatra do 162 dzieci, gdzie aby był codziennie 

powinno ich być 2500. Aby Ośrodek tak funkcjonował co roku dopłaca do niego 80 tys. zł, 

gdzie nie powinna tego w ogóle robić. Biorąc pod uwagę ilość deklaracji, przychód Ośrodka w 

Czerwonej Wodzie wynosi 20 tys. zł, z którego trzeba utrzymać lekarza, pielęgniarkę, pomoc, 

opłacić m.in. ogrzewanie, prąd, środki czystości, badania i przede wszystkim dobrze leczyć. 

Stwierdziła, że jak na tak mały Ośrodek wykonywanych jest bardzo dużo badań 

laboratoryjnych i prześwietleń RTG. Istotne jest to, że pacjenci mając zabezpieczenie w postaci 

takich specjalistów mają dobre i uczciwe leczenie. Oczywiście można dać więcej. Dodała, że 

inna gmina wiejska co roku dopłaca 200 tys. zł do Ośrodka w Radomierzycach, bo mają 

podobną sytuację jak w naszej gminie. Oni dopłacają już do tego aby lekarz był dwa, trzy razy 

w tygodniu, żeby się zbilansować. Więc uważa, że nasz Ośrodek i tak jest wyjątkowo 

traktowany. Ona musi zrobić wszystko aby się bilansowało, nic nie może być na minusie. Na 

szczęście Ośrodek Zdrowia w Ruszowie wypada bardzo dobrze i udało się go zbilansować na 

99,89%. Nadmieniła, że na naszą prośbę w czwartek zostaną przesunięte godziny przyjęć, 

niestety biorąc pod uwagę ilość pacjentów, na dzień dzisiejszy nie ma możliwości zwiększenia 

ilości dni przyjmowania przez lekarzy. 

Przewodniczący podziękował Pani Dyrektor Barczyk za wypowiedź i oddał głos radnym. Jako 

pierwsza głos zabrała radna Elżbieta Grabowska, która jest także sołtysem w Czerwonej 

Wodzie. Zwracając się do Dyrektor Barczyk powiedziała, że nikt z mieszkańców nigdy nie 

zarzucał, że przyjmują lekarze niewykwalifikowani, bo obsługa medyczna jest na dobrym 

poziomie. Problemem jest częstotliwość z jaką przyjmuje lekarz. Zdaje sobie sprawę, że 

wszystko musi się bilansować, aczkolwiek mieszkańcy z Czerwonej Wody to w dużej mierze 

osoby starsze, które mają problem z dojazdem do lekarza w Zgorzelcu czy sąsiednich 

miejscowości. Do połowy zeszłego roku lekarz przyjmował trzy nieraz cztery razy w tygodniu 

natomiast teraz dwa a niekiedy nawet jeden raz. Dyrektor Barczyk odpowiadając wyjaśniła, że 

te częstsze wizyty lekarza poskutkowały tym, że Ośrodek wykazał na koniec roku 80 tys. zł 

straty. Dalej radna Elżbieta Grabowska mówiła m.in. o potrzebach mieszkańców, że niektórzy 

przepisują się do innych POZ ze względu na małą częstotliwość przyjmowania lekarza i 

problemach osób starszych z dojazdem do lekarzy np. do Szpitala w Zgorzelcu. 

Zaproponowała, aby spróbować chociaż na jakiś czas zwiększyć częstotliwość przyjęć w POZ 

w Czerwonej Wodzie, żeby sprawdzić jak to zacznie funkcjonować i jakie będą tego rezultaty 

oraz żeby raz w tygodniu lekarz przyjmował w godzinach popołudniowych. Dyrektor Barczyk 

potwierdziła, że ludzie się starzeją i nie wszyscy mają środki komunikacji. Nigdy nie mówiła, 

że coś się nie opłaca, bo opłacanie to jest zysk. Mówi o bilansowaniu się. Każde zaciągnięcie 

zobowiązań to jest Dyscyplinarna Komisja Budżetowa, to są olbrzymie konsekwencje. Musi 

się poruszać tak jak Gmina, to ona w jednostce w środkach jakie otrzymuje z NFZ. Stwierdziła, 

że nasza Gmina jako jedna z nielicznych, nie uczestniczy we współfinansowaniu POZ. 

Następnie odpowiadając na pytanie radnego Krzysztofa Kutrowskiego wyjaśniła, że Ruszów 

się bilansuje, ponieważ ma więcej mieszkańców. Tam zadeklarowanych jest 1 800 osób, co 

przekłada się na większą ilość pieniędzy dla POZ. Pieniądze idą za pacjentem, czy on korzysta 

z lekarza czy nie, dlatego dobrze jest jak osoby rzadko z niego korzystają. System finansowania 

jest taki, że zdrowy pracuje na chorego. Jest to system solidarny. Natomiast w Czerwonej 

Wodzie większość jest ludzi starszych, którzy częściej korzystają z usług lekarza. Z analizy 

którą przeprowadziła wynika, że w Czerwonej Wodzie średnia zgłaszalności do lekarza jest 

największa w całym jej funkcjonowaniu, gdzie ona obsługuje 50 tys. ludzi. Nawet w Zgorzelcu 

nie ma takiej zgłaszalności jak w Czerwonej Wodzie.  Następnie swoje spostrzeżenia odnośnie 

funkcjonowania POZ w Ruszowie wygłosili Zastępca Przewodniczącego Rady Stanisław 

Papież oraz Sołtys Mirosław Koza. Mówili o problemach z pediatrą i możliwości 
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zorganizowania badań profilaktycznych w Ruszowie. W dalszej części radni dyskutowali z 

Dyrektor Barczyk na temat pielęgniarek i problemów z wizytami domowymi, skierowań na 

badania lekarskie, systemie płatności oraz o rehabilitacji. Dyrektor Barczyk wyjaśniła, że 

kontrakty na rehabilitacje przypisane są historycznie do miejsca a nie do ilości mieszkańców. 

Nie ma już rejonizacji i każdy może skorzystać z rehabilitacji gdzie chce, w dowolnej 

miejscowości. Natomiast Burmistrz mówił, że chciałby przygotować pomieszczenia do 

odpłatnych usług rehabilitacyjnych i znaleźć świadczeniodawcę tych usług. Potem poruszył 

temat przyjmowania przez lekarzy i możliwości przypisania jednego konkretnego lekarza do 

danego POZ. Na zakończenie mówił o bardzo dobrym funkcjonowaniu ratownictwa 

medycznego w Węglińcu. 

 

O godzinie 13:15 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

Podczas przerwy salę posiedzeń opuścili radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof 

Kutrowski, Mariusz Mól, Bożena Wajda oraz Burmistrz Stanisław Mikołajczyk a także Dyrektor 

WS-SP ZOZ w Zgorzelcu Zofia Barczyk i Ratownik Medyczny Jan Fidor.  

 

Po wznowieniu posiedzenia o godz. 13:30 powrócono do punktu 8 tj. BLOKU UCHWAŁ i 

kontynuowano prezentowanie projektów uchwał.  

9.  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego  

Przewodniczący Komisji GF Zbigniew Zawadzki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała dziewięć projektów w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

trybu przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego/dzierżawy na 

cele rekreacyjne, proponując jednocześnie w każdym przypadku okres najmu/dzierżawy „do 5 

lat”. 

Z uwzględnieniem zaproponowanego okresu dzierżawy, jednogłośnie, 10 głosami „za”, Rada 

podjęła uchwałę nr 926/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

trybu przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego.  

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 14. 

10. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

927/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 15. 

11. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

928/XL18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Podjęta uchwała stanowi zał. nr 16. 

12. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu pod zabudowę kubaturową 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

929/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu pod zabudowę kubaturową. 
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(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 17. 

13. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

930/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 18. 

14. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne  

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

931/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Podjęta uchwała stanowi zał. nr 19. 

15. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy pod zabudowę kubaturową 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

932/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 20. 

16. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 12 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

933/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Podjęta uchwała stanowi zał. nr 21. 

17. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne  

Z uwzględnieniem okresu najmu „do 5 lat”, 10 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 

934/XL/18 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. 

(podczas głosowania nieobecni radni Andrzej Fink, Elżbieta Grabowska, Krzysztof Kutrowski, 

Mariusz Mól, Bożena Wajda) Podjęta uchwała stanowi zał. nr 22. 

 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu SPRAWY ORGANIZACYJNE, w trakcie którego; 

➢ Przewodniczący poszczególnych Komisji poinformowali, że w okresie między sesjami 

Komisje nie wypracowały żadnych wniosków; 

➢ Zapoznano się z korespondencją, która wpłynęła do Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie trzy pisma opiniowane wcześniej na posiedzeniach 

komisji: 

1. pismo Posła na Sejm RP Jarosława Sachajko dotyczące podjęcia uchwały w sprawie 

czasowego wstrzymania wypłat wpływów z podatku rolnego na rzecz Izb Rolniczych 

(zał. nr 23) - 3 głosami „wstrzymującymi się” i 7 „przeciw” Rada zaopiniowała 

negatywnie.   

2. pismo Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Marii Krasickiej w Węglińcu w sprawie 

ufundowania nagród dla najlepszych indywidualnych uczestników XVIII Powiatowego 
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Konkursu Matematyczno-Ekologicznego klas V – w postaci nagród książkowych (zał. 

nr 24) - 10 głosami „za” Rada zaopiniowała pozytywnie.  

3. wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Starym Węglińcu w sprawie wyrażenia zgody 

na pozyskanie środków na zakup karosowanego średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego (zał. nr 25) - 10 głosami „za” Rada zaopiniowała pozytywnie. 

 

Punkt ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA pominięto, gdyż nie zgłoszono żadnych 

interpelacji ani zapytań.  

 

W punkcie WOLNE GŁOSY I KOMUNIKATY; 

➢ Wicestarosta Zgorzelecki Mariusz Wieczorek poinformował zebranych, że został już 

ogłoszony przetarg na remont drogi 2403, tj. ul. Piłsudskiego w Węglińcu, ale upadł 

projekt remontu drogi Łużyckiej w Ruszowie. W momencie kiedy droga podczas remontu 

będzie nieprzejezdna, objazd będzie drogą za wieżą ciśnień. Drzewa wzdłuż ul. 

Piłsudskiego nie zostaną wycięte.  

➢ Kierowniczka wydziału Infrastruktury Komunalnej Urzędu GiM Marzena Osowska 

uzupełniając wypowiedź Wicestarosty dodała, że została wydana zgoda na wycinkę 2 

drzew przy ul. Piłsudskiego. 

➢ Radny Marek Wawrzynek poruszył temat budowy chodnika przy ul. Piłsudskiego i 

skoordynowaniu prac z remontem drogi. 

➢ Przewodniczący Rady zaprosił zebranych na złożenie kwiatów pod pomnikiem Papieża 

Jana Pawła II w drugi dzień świąt o godz. 21:30. 

 

              Stwierdzając, że porządek obrad został wyczerpany, o godz. 14:14, Przewodniczący 

Rady oficjalnie zakończył posiedzenie słowami: „Zamykam czterdziestą sesję Rady Miejskiej 

Węglińca”.   

 

 
  

            

          PRZEWODNICZĄCY RADY  

 

                       (-) WALDEMAR BŁAUCIAK  
 
 

 

 
 

 

 
 

Protokołowała: 

 
Alicja Biardzka-BRM  

Węgliniec, dn. 16 kwietnia 2018 r.  


